
Nr. 52140 /20.03.2023 

Minuta 
Dezbaterii publice din data de 09.03.2023 

În confonnitate cu art. 7 alin. (9) şi (10) din Legea nr. 52/2003 privind transparenţa 
decizională în administraţia pnblică, republicată, Primăria Sectorului 2 Bucureşti a organizat 
dezbaterea publică a proiectului de hotărâre pentru aprobarea Reg11la111e11tului cadru privind 

regimul fi11a11ţ<lri/or nerambursabile acordate de la bugetul local al Sectorului 2 al 
Municipiului Bucureşti, alocate pentru activităţi 11011profit potrivit Legii nr. 35012005, cu 
modificările şi complet<lrile ulterioare, (denumit în continuare Regulamentul cadru), ce 
urmează a fi supus aprobării Consiliului Local Sector 2. 

Prin Anunţul public nr. 42754/06.03.2023 s-a adus Ia cunoştinţa publică organizarea 
dezbaterii publice a proiectului mai sus menţionat, Ia sediul Primăriei Sectorului 2 din 
strada Chiristigiilor nr. 11 - 13, Sector 2, în sala Ion Luca Caragiale etajul 3 şi în mediul 
online, pe platforma de videoconferinţă -WEBEX, în data de 09.03.2023, ora 15:00. 

În cadrul Anunţului s-au precizat modalităţile de participare, de înscriere Ia cuvânt, 
de depunere de recomandări/propuneri Ia proiectul de hotărâre, astfel fiind asigurat 
accesul şi dreptul Ia libera exprimare a cetăţenilor interesaţi, conform prevederilor legale. 

La dezbaterea publică au participat: 
a). din partea aparatului de specialitate al Primarului Sectorului 2: 
- doamna Irina IONESCU, Director executiv Direcţia Relaţii Comunitare; 
- doamna Aurora TĂTARU, consilier Serviciul Relaţii cu Societatea Civilă şi Mediul 

de Afaceri; 
- doamna Elena BUICULESCU, consilier Serviciul Relaţii cu Societatea Civilă şi 

Mediul de Afaceri; 
- doamna Daniela BRATU, consilier Serviciul Relaţii cu Societatea Civilă şi Mediul de 

Afaceri; 
- domnul Cezar BAŞTIUREA, consilier Serviciul Relaţii cu Societatea Civilă şi Mediul 

de Afaceri. 
b). reprezentanţi ai cet<lţenilor, ai mediului asociativ şi ai presei: 

- doamna Olga HOLERGA, cetăţean; 
- doamna Ligia PASCU-BEGALI, cetăţean; 

Olimpic. 

doamna Iuliana CONSTANTINESCU, cetăţean; 
doamna Iulia PETRE, AGERPRES; 
domnul Valentin ILIE, Asociaţia Creştem Copii Fericiţi; 
domnul Victor-Haralambie-Alexandru POPA, reprezentantul Asociaţiei CSAM 

La şedinţa publică s-au înscris Ia cuvânt următoarele persoane: doamna Iuliana 
CONSTANTINESCU şi domnul Victor-Haralambie-Alexandru POPA. A fost asigurată 
libera exprimare şi a cetăţenilor care nu s-au înscris pe listă şi care au intervenit în timpul 

şedinţei. 

La şedinţa publică, a fost asigurată libera exprimare a cetăţenilor care au intervenit 
în timpul şedinţei. 

I 



Irina IONESCU: Eu mă numesc Irina Ionescu, reprezint Direcţia Relaţii Comunitare, este 
structura care gestionează implementarea acestui mecanism de finanţare. Ne aflăm la şedinţa 
publică pentru dezbaterea proiectului de hotărâre privind aprobarea Regulamentului cadru 
privind regimul finanţărilor nerambursabile din fondurile bugetului local al Sectorului 2, potrivit 
Legii 350. Vreau să vă anunţ, încă de la început, că această şedinţă este îruegistrată. Participarea 
dvs. reprezintă acordul cu privire la înregistrare. Din ce văd eu aici sunt persoane noi. Nu cred că 
ne cunoaştem. De dl. Valentin Ilie ştiu că a mai participat la dezbaterile noastre, iar dl. Popa, 
care înţeleg că este în sală, a fost chiar beneficiar de finanţări nerambursabile acum câţiva ani. 
Aşa cum spuneam, este vorba despre un mecanism de acordare a finanţărilor nerambursabile din 
bugetul local al Sectorului 2. Un mecanism pe care Primăria Sectorului 2 îl aplică încă din anul 
2018. Aşa cum ştiţi, cei care aţi mai participat, în fiecare an, noi am organizat câte o dezbatere 
publică pentru proiectul de hotărâre privind aprobarea acestui Regulament cadru, din dorinţa de a 
înţelege dacă din punct de vedere al potenţialilor solicitanţi şi al chiar al beneficiarilor din anii 
precedenţi, documentaţia este clară sau poate necesită îmbunătăţiri. Înainte de a vă da cuvântul 
dvs„ celor prezenţi, pentru a ne spune care sunt propunerile punctual, legate de această 

documentaţie, aş vrea să ne cunoaştem, să vedem cine sunt participanţii la această întâlnire, 
repet, eu sunt Irina Ionescu, Direcţia Relaţii Comunitare. O să rog colegii mei care sunt în sală să 
se prezinte şi ei şi apoi invitaţii din sală şi ulterior, cei din online. Vă rog. 

• Cezar BAŞTIUREA, consilier la Serviciul Relaţii cu Societatea Civilă şi 
Mediul de Afaceri, din cadrul Direcţiei Relaţii Comunitare; 

• Elena BUICULESCU. Fac parte din acelaşi serviciu; 
• Bună ziua, Daniela BRATU, de asemenea din serviciul menţionat; 
• Bună ziua Aurora TĂTARU, Direcţia Relaţii Comunitare. 
• Bună ziua, sunt POPA Victor Haralambie Alexandru cu dublă calitate, reprezentant 

ai asociaţiei CSM Olimpic, da, într-adevăr beneficiar în 2019 al finanţărilor 

nerambursabile şi .. . (transmisiune întreruptă câteva momente); 
Irina IONESCU: Mulţumesc. Dna. HOLERGA Olga? 

• Bună ziua, sunt Olga HOLERGA, da, doar în calitate de cetăţean sunt aici. 
Mulţumesc. 

Irina IONESCU: Mulţumim şi noi pentru prezenţă. Dna. Ligia? 
• Da, bună ziua, Ligia PASCU-BEGALI, tot în calitate de cetăţean. 

Irina IONESCU: Mulţumesc frumos. Atunci haideţi, pentru a fi eficienţi, o să vă rog, cine 
doreşte să intervină pe documentaţie, cu mare drag vă stăm la dispoziţie. 
Nu doreşte nimeni să întrebe nimic legat de documentaţie? Scopul întâlnirii noastre de astăzi este 
să discutăm dacă sunt neclarităţi sau propuneri de modificare, de îmbunătăţire a Regulamentului 
cadru, respectiv documentul care trasează liniile generale cu privire la acordarea acestor 
finanţări. Găsiţi acolo informaţii cu privire la solicitanţii eligibil, la condiţiile minime de 
participare ş.a.m.d. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Dacă nu doreşte nimeni, o să fiu din nou de serviciu şi 
astăzi cu îngăduinţa de a mă asculta. Vin după o săptămână, două săptămâni de activităţi, destul 
de obosit şi aş vrea să fac în primul rând apel la memorie. Minuta şedinţei de anul trecut 
precizează că se vor, se va încerca completarea detaliilor privind raportul pe care Primăria este 
obligată să-l publice în Monitorul Oficial. Prima întrebare este, având în vedere că asociaţia pe 
care o reprezint nu a primit în tennen de 30 de zile răspunsul la solicitarea scrisă, dacă acest 
raport este finalizat şi dacă poate să fie dat publicităţi sau să fie tăcut public, nu în Monitorul 
Oficial ci pe site-ul Primăriei. Vă rog! 

Irina IONESCU: Bun, în primul rând, o să încep eu şi apoi o să-i dau cuvântul colegului 
meu Cezar, care a avut în lucru lucrarea dvs. Nu cred că lucrarea dvs. a expirat. Într-adevăr, în 
ceea ce priveşte minuta şedinţei de anul trecut şi totodată şedinţa de dezbatere pe Ordonanţa 51 
la care aţi paiticipat, v-am spus că este în lucru un rapmt pentru o evidenţiere mult mai detaliată 
a proiectelor care au avut loc anul trecut. Şi acest raport a fost întocmit, a fost aprobat de 
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conducătorul instituţiei zilele trecute şi el este publicat pe site. Cred că astăzi a fost publicat pe 
site. În continuare o să îi dau cuvântul colegului meu Cezar Baştiurea, care are clar mai multe 
detalii cu privire la lucrarea dvs. Şi de asemenea, Elena Buiculescu ne poate spune dacă raportul 
a fost publicat pe site. 

Cezar BAŞTIUREA: Da, o să răspund eu la ambele întrebări. Raportul a fost publicat pe site 
astăzi. Domnule Popa, veţi primi răspunsul în tennenul de 30 de zile. Legal. Cu toate 
informaţiile solicitate. Mulţumesc. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Bine, ţin să precizez că nu mie trebuie să mi să 
răspundă. Păi este o obligativitate a dvs. ca finanţator, conform Legii 350. Nu mie trebuie să mi 
se răspundă şi nici asociaţiei pe care o reprezint. Da, asta este o altă ... 

Irina IONESCU: 2 secunde, aş vrea să intervin puţin aici. Dvs. aţi făcut o precizare legată de 
faptul că nu vi s-a răspuns în termen. Da, dvs. trebuie să vă răspundem în termen şi suntem în 
termen. Veţi primi răspunsul în termen. În ceea ce priveşte raportul anual, aşa cnm precizează 
Legea 350, a fost publicat în Monitorul Oficial în termenul stabilit de autoritate prin planurile 
sale de acţiune, legea spunându-ne că trebuie să-l publicăm la finalul exerciţiului bugetar. Mai 
mult decât atât, prin programul nostru propriu de acţiune al structurii, am stabilit că îl publicăm 
până la 31/01/2023. Da, deci în 31 ianuarie a anului imediat următor celui în care au fost 
acordate finanţările nerambursabile. El a fost publicat în Monitorul Oficial aşa cum sunt sau în 
conformitate cu recomandările pe care Monitorul Oficial le transmite tuturor autorităţilor 

finanţatoare. Există nişte standarde în ceea ce priveşte publicarea acestor rapoarte. El a fost 
publicat în acel standard, în Monitor şi pe site şi, aşa cum v-am spus, şi cum a confinnat şi 
colegul meu, el a fost publicat în încă două variante în care puteţi găsi, pentru fiecare dintre 
proiectele derulate în anul trecut, obiectivele, rezultatele, suma decontată. Deci, dacă sunteţi 
interesat să urmăriţi aceste detalii, le puteţi urmări. Ele de astăzi sunt publicate pe site. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: De astăzi? 
Cezar BAŞTIUREA: Exact! 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Şi cele de anul trecut, de mâine. 
Cezar BAŞTIUREA: Dl. Popa, haideţi să păstrăm aşa, un ton nebăşcălios, dacă se poate. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Solicitarea a fost adresată şi anul trecut şi au trecut 

nu 30 de zile, au trecut. „ 

Cezar BAŞTIUREA: ... finanţările aferente anului 2022. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Solicitarea pentru anul fiscal 2022, a fost făcut în 

urmă cu cât, nu ştiu câte zile, dar aceeaşi solicitare aţi avut-o pe masă şi în atenţie şi anul trecut. 
Aceeaşi solicitare. Am invocat aceleaşi articole din Legea 350. Ba mai mult, v-am spus că ghidul 
SGG-ului care a fost lucrat puteţi să-l aveţi ca recomandări. Şi la acea solicitare nu ni s-a 
răspuns. Au trecut mult mai mult de 30 de zile. Bun, da, să trecem mai departe, că sunt obişnuit 
cu Primăria Sectorului 2. La Ploieşti, ONG-urile, spre deosebire de Sectorul 2, şi-au dat mâna şi 
au elaborat un ghid. Poate nu este un ghid, poate sunt, poate este un set de recomandări. Este 
vorba de Asociaţia Arieşel şi cu ajutorul mai multor ONG-uri, ca parteneri sociali din Ploieşti şi 
localităţile limitrofe. Acest set de recomandări a fost făcut în cadrul unui proiect intitulat 
parteneriatul pentru Ploieşti, consolidarea capacităţii ONG-urilor şi partenerilor sociali din 
Municipiul Ploieşti şi al localităţilor limitrofe de a se implica în formularea şi promovarea 
dezvoltării la nivelul local. E vorba de un proiect finanţat prin Programul Operaţional Capacitate 
Administrativă 2014 - 2020. Şi vine şi întrebarea: pe domeniul sport şi după aceea o să vă dau 
citire şi câtorva propuneri pe care eu le-am identificat, eventual să-mi confinnaţi dacă le-aţi 
introdus sau nu în regulamentul de anul acesta. Întrebare, pe domeniul sport, având în vedere că 
anul trecut nu s-au atras sumele alocate, având în vedere că s-au demarat două apeluri, în mod 
special pe domeniul sport, vreau să mi se confirme sau să mi se infirme dacă Primăria Sectorului 
2 şi-a adus aportul, s-a plecat şi asupra îmbunătăţirii acestor aspecte. Ghidul este identic ca cel de 
anul trecut, pentru sport? Pentru mediu am înţeles de la dl. primar că cineva din Consiliul Local 
s-a preocupat să aducă îmbunătăţiri. Dar, chiar aşa, din Primărie sau din Consiliul Local nu 
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există niciun doritor să îmbunătăţească, având în vedere că anul trecut a fost un eşec şi nu numai 
anul trecut. Eşecul este de când ştiut, din 2016, la Sectorul 2. Vă rog, răspunsul! 

Irina IONESCU: Domnule Popa, scopul întâlnirii noastre de astăzi este să dezbatem 
Regulamentul cadru. Nu prea înţeleg care este sensul întrebărilor pe care dvs. ni le tot adresaţi. 
Realmente, nu înţeleg. Dvs. eraţi unul dintre cei care avea ocazia să ne transmită propnneri de 
îmbunătăţire. Aţi venit să ne certaţi văd, nu să ne aduceţi propuneri de îmbunătăţire. Propuneri? 
Adică acum ce facem? Stăm la un inchizitoriu sau unde suntem, că nu înţeleg? 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Propuneri de îmbunătăţire le aveţi de anul, de nu mai 
ştiu eu când ... 

Irina IONESCU: Aşa, unde sunt? 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Le-am transmis şi le-am transmis şi para transmis şi ... 
Irina IONESCU: În ce constau, concret? În ce constau propunerile dvs. de îmbunătăţire pe 

acest Regulament? Concret, articol. .. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Aş dori să-mi răspundeţi dvs. mai întâi, concret, care 

sunt trei îmbunătăţiri pentru regulamentul de finanţare pe sport şi după aceea vă propun şi eu. 
Irina IONESCU: Regulamentul-cadru este aplicabil pe patru domenii, nu numai pe domeniul 

sport. Aşa cum bine ştiţi, este aplicabil pentru patru domenii: sport, social, mediu şi educaţie, 
pentru că anul acesta cultura a trecut pe un alt mecanism de finanţare, pe o altă legislaţie. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Aveţi un răspuns la întrebarea mea sau este doar aşa, 
ca să îmi răspundeţi? 

Irina IONESCU: Ce vreţi să vă răspund? Care sunt modificările faţă de anul trecut pe ghid, 
pe Regulamentul cadru? Pot să fac şi acest lucru, dacă sunteţi interesat, vă pot spune articolul şi 
punctul unde am adus modificări, este relevant pentru dvs. să facem această dezbatere? 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Sigur că da. Mă scuzaţi! 
Irina IONESCU: Vă rog! 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Dacă aţi fi citit propunerile mele şi nu le-aţi citit, una 

dintre ele era să corelaţi. 
Irina IONESCU: Să nu-mi puneţi vorbe în gură, că nu e cazul. Nici eu nu v-am pus dvs. 

vorbe în gură. Toate documentele pe care ni le-aţi trimis şi au fost repartizate structurii noastre 
au fost citite şi aţi primit şi răspunsuri. Cu siguranţă! 

Victor Haralambie Alexandru POPA: „. era să corelaţi, răspunsuri care nu soluţionează 
nimic. Era să corelaţi legea pentru sport, pentru domeniul sport, Legea 69 pe 2000 în care se 
vorbeşte, cu completările şi modificările ulterioare, în care se vorbeşte după 2018, cum se face 
finanţarea şi să corelaţi Legea 69 pe 2000, legea educaţiei fizice şi a sportului, cu Legea 350. 

Irina IONESCU: Încă o dată, Regulamentul nostru cadru este construit în jurul Legii 350 
pentru că se aplică pentru proiecte din patru domenii diferite. Noi astăzi ne aflăm să discutăm 
acest Regulament cadru care este aplicabil domeniilor menţionate mai devreme şi este aplicabil 
conform Legii 350. Revin la rugămintea ca dacă cineva din sală sau cineva din online doreşte să 
aducă propuneri de îmbunătăţire acestui Regulament, să o facă, că de aceea ne aflăm aici. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Deci dvs. nu aveţi răspuns la întrebările mele? 
Irina IONESCU: Întrebările dvs. nu au sens cu subiectul întâlnirii noastre de astăzi. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Păi, e vorba de dezbaterea regulamentului pe Legea 

350, în cadrul căruia o linie de finanţare este domeniul sport, iar eu mă refer ... 
Irina IONESCU: Da, aveţi vreo propunere în sensul celor menţionate în această propunere 

de proiect? 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Am propunerea de a corela linia de finanţare şi 

reglementările pentru domeniul sport, pentru domeniul sport, din cadrul Regulamentului cadru. 
Irina IONESCU: Am reţinut, da, dvs. doriţi un regulament strict pe domeniul sport. O să 

reţinem, o să comunicăm conducerii instituţiei şi în măsura în care consideră că este oportun, se 
va realiza probabil un ghid special pentru sport, care să se realizeze în baza acestei legi pe care 
dvs. o menţionaţi, 69, a educaţiei fizice şi sportului. Deocamdată, revin ... 
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Victor Haralambie Alexandru POPA: Readuc aminte că, conform acestei legi, există cinci 
programe naţionale de utilitate publică, iar unul dintre aceste programe este intitulat 
"Redescoperă oina". Şi acuma să revin la o primă propunere. S-ar putea să îmi confirmaţi sau să
mi infirmaţi că în Regulamentul cadru aţi operat o astfel de modificare? Este vorba de cei I 0%, 
despre care cei care mi-au dat voie să citesc din propunerile dumnealor de la Ploieşti, care spun 
că cofinanţarea poate fi în natură, prin sume/muncă valorizată prin contracte de voluntariat, 
contracte de sponsorizare, contracte de donaţie, parteneriat, contracte de prestări servicii, 
contracte de comodat. Am citat din anunţul care se regăseşte pe site-ul Asociaţiei Arieşel. Vă rog 
să îmi spuneţi dacă în Regulamentul cadru de anul acesta dvs. aţi prevăzut în mod clar, că cei 
I 0% reprezintă un aport doar financiar. 

Irina IONESCU: Regulamentul nostru prevede cofinanţare sub fonna contribuţiei financiare. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Vă rog să luaţi atunci, propunerea pe care am citit-o 

cu câteva minute mai înainte. Dacă nu s-a reţinut, pot să o repet. Este nevoie? 
Irina IONESCU: O s-o repet, eu să vedem dacă am înţeles-o. Aţi precizat că v-aţi dori o 

cofinanţare în natură? 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Nu, am spus că cofinanţarea de 10%, care nu este 

menţionată cum anume să fie în 350, aţi fi putut să o cereţi, la fel de bine, să daţi posibilitatea 
ONG-urilor să o poată demonstra şi în natură. 

Irina IONESCU: Mă scuzaţi, dar eu ce am spus mai devreme, nu tot asta? Am spus, că aţi 
menţionat că v-aţi dori ca această cofinanţare de 10% să fie în natură? La noi este sub formă 
financiară, este vorba despre o contribuţie financiară. Da, eu mi-am notat propunerea dvs. şi în 
măsura în care se va decide că este o propunere oportună, se va face modificare regulamentului, 
în consecinţă, 

Victor Haralambie Alexandru POPA: O altă propunere, să existe o finanţare multianuală. 
Irina IONESCU: Am notat. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Încă o propunere, repet, citesc din cei de la Ploieşti, 

aici, specificitatea este pentru domeniul de tineret. Sectorul 2 nu are o linie de finanţare distinctă 
pentru tineret. Dumnealor spun finanţare multianuală pentru domeniul de tineret. Asta am 
modificat-o şi am concluzionat-o ca finanţare multianuală pentru domeniul sport. Mai aştept şi 
alte propuneri din partea celor participanţi. 

Irina IONESCU: Sigur, oricine. Văd că s-a mai adăugat, a mai revenit cineva, dna. Iulia. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Dacă nu, revin, tot lecturând o propunere a celor de la 

Ploieşti. Programul anual să fie realizat în consultare cu reprezentanţii societăţii civile şi 

persoane fizice interesate din Sectorul 2. Ştiu că programul anual a fost în consultare pe site-ul 
Primăriei Sectorului 2. Ceea ce vă rog eu este să depăşiţi această consultare doar de pe site şi să 
îmbrăţişaţi, eu ştiu, o altă formă de consultare, prin invitaţii, prin dezbateri succesive. În situaţia 
în care consultarea, prima consultare nu a avut succes, astfel încât după 2018, 2019, 2021, cred 
că 2022, după patru ani de regulament de aplicare a regulamentului şi a Legii 350, să puteţi să 
înregistraţi şi altfel de situaţii, nu doar cele de eşec pe care le aveţi până acum şi mă refer strict la 
domeniul sport. Mai spun dumnealor aici, dacă tot văd că nu vrea nimeni să intervină, vizavi de 
acordarea avansului şi de posibilitatea de a se face plăţi în tranşe, vă rog să-mi confirmaţi dacă, 
sau să infirmaţi dacă, spre deosebire de anul trecut, modalitatea de a se deconta sumele cheltuite 
în cadrul proiectelor a suferit vreo modificare. 

Irina IONESCU: Nu, este aceeaşi modalitate de decontare pe care o cunoaşteţi. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Şi vă rog frumos s-o menţionaţi. 
Irina IONESCU: Avans 30%, de maxim 30% şi restul până la 100%, după validarea 

raportului final. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Şi am ... să-mi daţi voie 2 min să găsesc unde este 

propunerea dl. de la Ploieşti. Da, o primă intervenţie, ca propunere şi citez în mod integral 
propunerea celor de la Arieşel, repet, cu sprijinul ONG-urilor din Ploieşti şi din localităţile 

limitrofe, să se ţină cont că articolul 37, alin (I), din Legea 350 pe 2005, a fost modificat prin 
OG 84 pe 2008, prin care autoritatea finanţatoare poate stabili plata în tranşe, în avans, iar 
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propunerea bănuiesc că o ştiţi din anii trecuţi pe care eu am înaintat-o, este avans de 30%, prima 
tranşă de 30%, a 2-a de 30% şi la final să rămână cei 10%, aşa cum aveţi de altfel în Bucureşti, la 
alte sectoare o astfel de punere în practică. 

Irina IONESCU: Mai este cineva care doreşte să intervină? 
Ligia PASCU-BECALI: Bună ziua. 
Irina IONESCU: Bună ziua 
Ligia PASCU-BECALI: De abia acum am aflat despre acest regulament, îl voi citi, sunt 

foarte interesată, din păcate nu am informaţii să vă spun, având în vedere că doar aseară am 
văzut anunţul de pe site-ul primăriei referitor la dezbaterea aceasta. 

Irina IONESCU: Puteţi să vă prezentaţi, vă rog, să ne spuneţi cine sunteţi? 
Ligia PASCU-BECALI: Da, sunt Ligia PASCU-BEGALI, sunt cetăţean al Sectorului 2. 
Irina IONESCU: Mulţumesc frumos, mulţumesc v-am confundat eu cu dna. Julia, da, da, 

iertaţi-mă. 

Valentin ILIE: Bună ziua, mă auziţi? 
Irina IONESCU: Bună ziua, vă auzim. 
Valentin ILIE: Aş avea eu o întrebare. Noi suntem un ONG cu un oarecum specific şi toată 

activitatea noastră se centrează pe şcoala, pe o şcoală gimnazială. Există posibilitatea să accesăm 
genul acesta de finanţare şi să ne adresăm doar unei comunităţi din sector? 

Irina IONESCU: Da, puteţi să vă adresaţi. Ideea este următoarea trebui să fiţi un ONG 
constituit conform legii. În primul rând. 

Valentin ILIE: Da, asta suntem. 
Irina IONESCU: Aşa, trebuie să urmăriţi Regulamentul cadru, să respectaţi cerinţele minime 

de calificare, inclusiv criteriile de eligibilitate şi aici fac referire la articolul 8, litera b să aveţi 
prevăzut în statutul organizaţiei activităţi similare cu cele corespunzătoare domeniului la care 
doriţi să participaţi. Deci ăsta este un criteriu de eligibilitate. Deci, ideea este să urmăriţi cu 
atenţie Regulamentul şi de principiu, sigur trebuie să faceţi un proiect de interes pentru Sectorul 
2, trebuie să-l desfăşuraţi pe raza Sectorului 2, numai în cazul în care este strict necesar şi 
justificaţi temeinic, puteţi să stabiliţi o altă locaţie din afara sectorului, iar comisia de evaluare, în 
situaţia în care apreciază că e oportună o altă locaţie, se poate aproba o altă locaţie decât Sectorul 
2. 

Valentin ILIE: Aici este specificul nostru cumva, ca să-i spun aşa, noi fiind o asociaţie de 
părinţi, suntem constituiţi în mod legal, dar toată activitatea noastră trebuie să se desfăşoare 
pentru şcoala gimnazială în cadrul căruia acţionăm, ca să zic aşa şi atunci noi, dacă am face un 
proiect, n-am putea să facem un proiect la nivelul sectorului. Şcoala Ferdinand este în Sectorul 2, 
dar putem să facem un proiect strict pentru elevii şcolii Ferdinand, pentru comunitatea 
Ferdinand. Adică, nu putem include copiii de la şcoala 27. Vă dau un exemplu. 

Irina IONESCU: Am înţeles. Deci practic, grupul ţintă din care vă alegeţi beneficiarii este 
strict comunitatea şcolii, ca să zic aşa. 

Valentin ILIE: Da, comunitatea şcolii şi asta voiam să vă întreb, dacă ar fi eligibil aşa ceva? 
Irina IONESCU: Da, eu mă uit acum, nu ştiu că mă gândesc că nu, nu. Adică nu ştiu la ce 

domeniu v-aţi încadra pentru ca .... 
Valentin ILIE: Educaţie, 
Irina IONESCU: Noi la educaţie avem ca obiectiv promovarea activităţilor educative extra

şcolare şi de educaţie civică şi sunt mai multe tipuri de activităţi pe care le puteţi face pentru 
elevi, copii şi tineri din Sectorul 2. Aici sunt enumerate activităţi cu caracter educaţional în 
domenii precum istorie, geografia, IT, inventică, robotică, etc. Deci aţi putea încadra aici pentru 
elevii din Sectorul 2, da? Mai aveţi un tip de activitate educaţie pentru dezvoltare personală şi 
comunitară în rândul cadrelor didactice şi elevilor din unităţile de învăţământ din Sectorul 2. 
Deci, eu v-aş recomanda să analizaţi ... vă rog. 

Valentin ILIE: Ca să vă zic exact despre ce este vorba, ne-ar interesa să facem pe perioada 
verii, nu ştiu dacă pe toată perioada verii sau doar pe o parte din ea, un proiect în care să fie 
cumva şcoală de vară, adică împreună cu cadrele didactice, copiii, dar doar de la şcoala noastră, 
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că de aceea v-am spus că suntem cumva limitaţi din tot Sectornl 2 la o comunitate restrânsă, să 
putem să facem activităţi cumva ca o şcoală de vară, pe timpul verii, copiii din şcoală să poată 
veni la şcoală şi noi să susţinem aceste activităţi pe o perioadă de o lună de zile, vă dau un 
exemplu. 

Irina IONESCU: Mi-e destul de greu să înţeleg ce tipuri de activităţi, adică care este scopul, 
obiectivul proiectului, v-am spus eu v-am citit activităţile care pot fi derulate pentru elevi din 
Sectorul 2, dacă apreciaţi că vă încadraţi în ele, mai analizaţi şi dvs. termenii aceştia de referinţă 
din Anexa 4. 

Valentin ILIE: În ele ne-a1n încadra, să zic, sau a1n reuşi să ne încadră1n, v-a1n spus, dar 
întrebarea mea şi dilema noastră în momentul de faţă este dacă ar fi eligibil, ţinând cont că ne 
vom adresa unei comunităţi limitate, adică unui număr limitat de persoane din Sectorul 2. 

Irina IONESCU: Bun, noi nu vă impunem să acoperiţi tot sectorul, ar fi imposibil. Tot ceea 
ce noi cerem, evident, este ca banii publici pe care noi îl dăm cu titlu de finanţare nerambursabilă 
să se îndrepte spre nişte proiecte de interes local pentru Sectorul 2. Dvs. trebuie să vă alegeţi din 
Sectorul 2 un grup ţintă pe care îl vizaţi şi asupra căruia să aplicaţi acest proiect. 

Valentin ILIE: Ok, am înţeles mulţumesc mult de info. 
Irina IONESCU: Cu multă plăcere. O văzusem şi pe dna. Ligia cu mâna ridicată, sau a fost 

un accident. 
Ligia PASCU-BECALI: Era în aceeaşi linie pentru că şi pe mine mă interesă. Mă interesa tot 

în acest domeniu, în această problemă, în sensul că sunt părinte, unnează să fie înfiinţată 

asociaţia şi cumva încerc să găsesc variantă de finanţare penim viitoarea asociaţie de părinţi şi 
atunci tot aşa, ca şi dl. Valentin Ilie, mă interesa doar pentru comunitatea de elevi din şcoala 31. 

Irina IONESCU: Răspunsul meu de mai devreme a fost satisfăcător? 
Ligia PASCU-BECALI: Da, da, mulţumesc. 
Irina IONESCU: Mulţumesc şi eu. 
Ligia PASCU-BECALI: Aş mai avea o întrebare. Oare putem să găsim undeva nişte proiecte 

care au fost aprobate în anii trecuţi ca să le putem vedea şi consulta? Eventual, poate putem găsi 
de acolo să preluăm ceva ca şi model de bună practică? 

Irina IONESCU: Ce puteţi găsi sunt denumiri de proiecte şi, mă rog, solicitanţii. Iar în 
raportul anual despre care discutam mai devreme în dialog cu dl. Popa, raportul anual care a fost 
publicat acum recent şi care are ceva mai multe detalii, conţine ceva infonnaţii legate de 
obiectivele proiectelor şi despre rezultatele proiectelor. Mai multe detalii, vă daţi seama că e 
vorba despre o proprietate intelectuală, despre un principiu concurenţial. Nu putem să dăm, să 
facem publice proiectele. Adică, aceste proiecte participă la nişte selecţii de proiecte, dar repet, 
puteţi să vedeţi idei de proiecte, din punct de vedere ... 

Ligia PASCU-BECALI: Da, da, da, idei de proiecte, denumiri, exact ... 
Irina IONESCU: ... denumirea proiectelor, obiectivele lor şi rezultatele le puteţi consulta pe 

site-ul nostru în secţiunea de finanţări nerambursabile. În zona de raport final. Sunt trei tipuri de 
rapoarte finale. Trebuie să vă uitaţi la rapoartele finale detaliate. Sunt două variante una tabelară 
şi una descriptivă, să-i spun aşa. Mi-au atras atenţia colegii, în timp ce vorbeam cu dvs. Apropos 
de întrebarea pe care mi-aţi adresat - o şi dvs„ doamnă şi dl. Ilie să aveţi mare grijă şi la criteriile 
de eligibilitate şi ei mi-au atras atenţia să vă aduc în atenţie articolul 8, litera b. Să aveţi 
prevăzute în statut activităţi similare cu cele din domeniul la care doriţi să participaţi. Adică, 
dacă doriţi să participaţi la domeniul educaţie, trebuie să aveţi în statutul ONG-ului acest 
domeniu, într-un fel sau altul. Da? 

Ligia PASCU-BECALI: Am înţeles. 
Irina IONESCU: Aşa bun, alte întrebări mai sunt, da sau propuneri, vă rog? 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Popa Victor, revenim la regulament pe aceeaşi linie, 

confirmat, infinnat. Vreau să îmi spuneţi dacă în rândul solicitanţilor apare şi grupul informal. 
Irina IONESCU: Domnule Popa, nu mai departe de acum vreo două săptămâni, v-am 

precizat foarte clar care sunt pe solicitanţii eligibili şi o să-i repet acum şi chiar o să iau legea că 
poate-i mai bine aşa. Deci, confonn Legii 350, legea pe care este construit acest mecanism, 
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confonn acestei legi, la aiiicolul 3, avem aşa: "Pentru a putea participa la procedura privind 
atribuirea contractului de finanţare nerambursabilă, solicitanţii trebuie să fie persoane fizice sau 
persoane juridice fără scop patrimonial, asociaţii ori fundaţii constituite conform legii sau culte 
religioase recunoscute conform legii." Aceştia sunt solicitanţi eligibili pe acest mecanism de 
finanţare. Nimeni altcineva, întreprindere individuală, nu grup infonnal. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Trei persoane fizice se asociază, trei persoane fizice şi 
depun împreună. Spuneţi că nu este conform legii. 

Irina IONESCU: Eu v-am citit exact ce scrie în lege. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Păi, da, şi eu vă întreb acum, dvs„ am văzut. .. 
Irina IONESCU: Dacă se asociază într-o asociaţie constituită conform legii, da. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Nu se asociază, este un acord verbal şi ... 
Irina IONESCU: Nu, conform Regulamentului nostru, nu. Conform regulamentului nostru 

avem aşa: persoană fizică, persoană juridică fără scop patrimonial şi unitate de cult. Atât. Sunt 
trei tipuri de solicitanţi eligibili. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Întrebare: Persoana fizică are o cerere de finanţare 
elaborată, sau formulată pentru această situaţie, persoana fizică, sau este o cerere de finanţare 
pentru toată lumea, pentru toţi solicitanţii? 

Irina IONESCU: Este o cerere de finanţare unică, pe care o completează toată lumea şi 

atunci este în funcţie de caracteristicile solicitantului. Există acolo câmpuri pentru fiecare dintre 
tipurile de solicitanţi 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Şi atunci vine propunerea care tot de pe setul de 
propuneri de la cei de la Ploieşti, cererea de finanţare să fie adoptată, reformulată şi pentru 
aplicanţii care au calitatea de persoane fizice. 

Irina IONESCU: Este adaptată şi persoanelor fizice. Nu mai departe de anul trecut am avut 
un solicitant devenit ulterior beneficiar, persoană fizică şi lucrurile au mers foarte bine. N-a fost 
niciun fel de problemă legată de completarea cererii de fmanţare. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Solicitantul care ulterior a devenit beneficiar a putut 
să fie remunerat în cadrul proiectului? 

Irina IONESCU· Dacă a fost beneficiar, sigur, a fost remunerat. Da, dacă citiţi cu atenţie 
regulamentul, veţi înţelege exact cum se procedează, 

Victor Haralambie Alexandru POPA: La fel cu ce am spus mai devreme, confirmaţi sau 
infirmaţi: în actualul Regulament cadru, solicitanţii care au mai obţinut finanţare şi prin care m
am numărat şi eu, sunt obligaţi din nou să depună ca documente doveditoare, documentele pe 
care de altfel le aveţi deja. Poate un solicitant a depus de mai multe ori sau este suficient să se 
dea o declaraţie prin care să se menţioneze că nu s-au efectuat modificări, completări, la 
documente. Mă refer la act constitutiv, statut, certificat de înregistrare sportivă, certificat de 
identitate, certificat de administrare fiscală, certificat de identitate sportivă, scuzaţi-mă, sunt 
obosit. 

Irina IONESCU: Nu. Deci, toate cererile, toate propunerile de proiecte care sunt constituite 
din cerere de finanţare şi documente ce trebuie anexate, se depun indiferent de câte proiecte 
depuneţi, indiferent de anul în care depuneţi. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Propunere: dacă solicitantul a mai avut în anii trecuţi 
chiar şi o încercare fără reuşită sau a avut un proiect în derulare finalizat, sau nefinalizat, acestuia 
să nu i se mai ceară, să nu i se mai solicite din nou documentele la care dvs. tocmai aţi făcut 
referire. 

Irina IONESCU: Am reţinut, mulţumim pentru propunere. 
Cezar BAŞTIUREA: Am e o întrebare pentru dl. Popa: bun ... şi cum consideraţi că se poate 

face verificarea eligibilităţii, dl. Popa, cu nişte documente, în cazul dvs. de exemplu, din 2019. 
Le luăm pe acelea în calcul? 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Da, trebuie da, trebuie să consideraţi, sau trebuie să 
luaţi în considerare declaraţia de bună credinţă că acele documente sunt aşa cum sunt. 
Nemodificate. Necompletate. 
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Cezar BAŞTIUREA: Am înţeles. Da. Bun, mulţumesc. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Mai propun cei de la Ploieşti chiar şi realizarea unei 

platforme unde aceste documente să se poată încărca online. Dacă s-a reţinut„. 
Irina IONESCU: Tot ce spuneţi se înregistrează şi se va regăsi în minută. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Da, spuneţi-mi, tot confirmat I infirmat dacă vizavi de 

regulamentul de anul trecut există în cadrul cheltuielilor şi o cheltuială de tipul "cheltuieli 
neprevăzute". 

Irina IONESCU: Nu. Această sintagmă „cheltuieli neprevăzute", nu. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Propunere: să se introducă în lista de cheltuieli şi 

aceste cheltuieli neprevăzute şi bineînţeles, să se clarifice de către finanţator ce presupun aceste 
cheltuieli neprevăzute, eventual detalierea acestora în ghid. 

Irina IONESCU: Păi, dacă tot aţi venit cu propunerea, ne-ar fi de mare ajutor dacă aţi putea 
să ne daţi câteva indicii dvs. în sensul acesta. E clar că aveţi ceva experienţă pe zona asta. Mie 
personal îmi lipseşte partea asta de cheltuieli neprevăzute şi ne-ar fi util să dezvoltăm puţin. 
Spuneţi-ne detalii, daţi-ne câteva detalii. .. ce ar cuprinde aceste cheltuieli neprevăzute? 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Nu ştiu, aveţi„. Aveţi persoane care au accesat 
finanţare ... astăzi trebuiau să fie reprezentanţi ai acestor ONG-uri la această dezbatere ... 

Irina IONESCU: Dvs. aţi venit cu această propunere şi mă aşteptam că ştiţi despre ea. Dar 
înţeleg că o transmiteţi din partea altcuiva sau ... în sfârşit. .. eu am reţinut. Mulţumim. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Îmi rezerv dreptul de a nu face public ceea ce ştiu în 
această speţă. 

Irina IONESCU: În regulă! Bine, bine! Păstraţi pentru dvs. know-how-ul„. mulţumim 
frumos. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Nu, nu ţin pentru mine! Dvs. ţineţi pentru dvs.! 
Know-how-ul pe care îl aveţi din 2018 şi nu doriţi să-l faceţi public. 

Irina IONESCU: Este public. În fiecare an avem beneficiari care sunt foarte mulţumiţi şi 
care revin. Dvs. sunteţi nemulţumit, nici nu ne spuneţi ce anume vă nemulţumeşte ... 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Unde sunt? Unde sunt aceşti beneficiari pe domeniul 
sport? 

Irina IONESCU: Aceşti beneficiari înseamnă că nu au întrebări, domnule Popa, totul este 
clar pentru dumnealor. Dumnealor vin îşi fac cererile de finanţare, îşi derulează proiectele şi 
lucrurile sunt clare. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Tocmai de aceea, pentru că totul este clar, din 2018 
până acum ... Primăria rămâne cu bani nealocaţi. Şi nu vorbesc de 50.000 lei. 

Irina IONESCU: Domnule Popa, banii rămân nealocaţi, nu din cauza Primăriei„. Dvs. 
veniţi de patru ani de zile şi ne spuneţi că trebuie să facem, dar dvs. n-aţi venit decât într-un
singur an cu proiect. Deci„. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Este suficient. Mi-a ajuns perfect experienţa pe care 
am acumulat-o în lucru cu dvs. 

Irina IONESCU: Atunci mie mi se pare că nici nu sunteţi interesat de mecanismul de 
fmanţare. Nu ştiu ... 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Păi de ce să nu fiu interesat? Am ... 
Irina IONESCU: De ce nu aplicaţi? 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Am ... pe care îi formez şi vreau să ştiu exact, vreau să 

ştie exact în momentul în care decid să apuce pe acest drum, care sunt pericolele care îi pasc. 
Irina IONESCU: Am înţeles. Faceţi o activitate de consultanţă pentru alţii. Am înţeles bine, 

bine dl. Popa! 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Nu e consultanţă, e voluntariat. 
Irina IONESCU: Voluntariat. În regulă„. Dar să ştiţi că ar fi util, ca şi dvs„. noi dăm din 

know-how-ul nostru... este expus, este public, de aceea ne aflăm aici. Ar fi interesant să ştim şi 
de la dvs. De aceea v-am întrebat ce înseamnă cheltuieli neprevăzute. „ 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Aşa cum îl daţi ... n-a aflat nimeni de el. În sectorul. .. 
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Irina IONESCU: N-a aflat nimeni de el ... am înţeles. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: În sectorul sport ... dovadă că a aflat atât de multă 

lume ... sunt rezultatele din 2018 până acum. 
Irina IONESCU: Bine, domnule Popa... Haideţi să mergem mai departe. E o polemică ce 

nu se va sfârşi niciodată. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Da, am să, am să mai îmi rezerv dreptul de a vă 

transmite şi în scris după această şedinţă, e un document de cinci pagini. Mi s-a comunicat 
relativ recent. Unele dintre propuneri nu aveţi cum să le introduceţi în Regulamentul cadru, 
pentru că sunt specifice judeţului Ploieşti. Pe altele tocmai le-am lecturat, dar bănuiesc că la o 
lectură mai atentă a acestui document s-ar putea să mai sară în ochi şi alte propuneri din partea 
lor. Repet şi cu asta închei, cu rezerva că-mi voi folosi dreptul să vă trimit în scris după această 
şedinţă, oricu1n, să se consemneze .... Nu cred că ni1nic din ceea ce a1n spus va fi încadrat în 
regulamentul de anul acesta, poate la toamnă, la anul, la mulţi ani ... eu vă mulţumesc şi nu vă 
felicit pentru dezbaterea publică pe care Asociaţia CSAM Olimpic a solicitat-o, aşa cum o face 
din 2017 ... În speranţa ... Nu, nu mai am nici speranţă. Ce să mai? Nici aşteptări nu mai pot 
avea. Numai că la fel ca şi anul trecut, voi face o previziune: pentru sport, va fi un succes de 
eşec. Vă mulţumesc. 

Ligia PASCU-BECALI: Mă iertaţi ... mă iertaţi că intervin. Doar ce am aflat că la nivelul 
Sectorului 2 a fost lansat un proiect exact pe sport, pentru performanţă în sport. Nu, nu e bine 
oare? 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Mă întrebaţi pe mine? Eu mă numesc Popa Victor, pe 
mine mă întrebaţi sau întrebaţi. .. 

Ligia PASCU-BECALI.· Pe dvs. vă întrebam ... 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Aţi citit proiectul? 
Ligia PASCU-BECALI: Tocmai v-am spus că nu am citit proiectul. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Proiectul la care tocmai aţi făcut referire, acela cu 

sportul de performanţă. 
Ligia PASCU-BECALI: Da, am citit proiectul, acela, da. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Şi aţi observat cum se întâmplă, cum se pune în 

practică? 
Ligia PASCU-BECALI: Poate ne lămuriţi dvs. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Păi nu, nu vă lămuresc. Pot să vă spun că veţi avea de 

întocmit nişte documente pe care le veţi adresa unor instituţii ... Acele instituţii colaborează între 
ele şi veţi primi într-un final, mult aşteptatul cupon I voucher pe care îl veţi folosi acolo unde 
doriţi dvs. Eu cred că am avut ocazia să-i propun iniţiatorului câteva opinii vizavi de acel proiect. 
Cunoaşteţi că sunt 20.000 lei alocaţi pentru susţinerea sportului de performanţă. 

Ligia PASCU-BECALI: Pe mine asta mă îngrijorează, că sunt 20.000 lei şi copii care 
practică sportul în Sectorul 2 sunt mult mai mulţi, 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Ceea ce trebuie să mai ştiţi, e că acest proiect a mai 
fost implementat, dar cu alţi beneficiari. 

Valentin ILIE: O să intervin eu un pic. Sunt 20 de milioane de lei, nu 20.000 lei pentru 
proiectul de sport. 

Ligia PASCU-BECALI: Este foarte bine, din punctul meu de vedere. Este un lucru 
extraordinar şi tocmai asta spun că eu mă bucur şi salut iniţiativa Primăriei Sectorului 2 de a 
demara acest proiect. E un lucru extraordinar, benefic pentru toată lumea, în special pentru copii. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Dacă-mi daţi voie să intervin şi n-o să mai o fac pe 
acest subiect. Este vorba de aproximativ 8000 şi ceva de elevi pentru care vor fi eliberate 
vouchere în valoare nominală de 250 lei pe lună. Asta înseamnă ... grosso modo ... se mai pierd 
pe ici, pe colo ... 20.000 lei pe lună, domnule Ilie şi bineînţeles, dacă facem un calcul, s-ar putea 
să nu greşesc, că sunt foarte obosit, repet, să fie 20 de milioane de lei pentru 2023. Vă 
mulţumesc. 

10 



Valentin ILIE: Aş vrea să-i răspund domnului Victor. Înseamnă 200.000 lei pe„. înseamnă 
2 milioane de lei pe lună, 20 de milioane annal. Proiectul a fost gândit să înceapă din lnna martie, 
probabil nu va putea începe din luna martie. Deci nu sunt 20.000 lei zi, 8000 de beneficiari pe 
lună, 250 lei înseamnă 2 milioane. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Iertaţi-mă, sunt obosit. 
Irina IONESCU: Bun. Mai sunt întrebări pe documentaţia noastră? 
Ligia PASCU-BEGALI: Oare cât timp ... eu repet, aşa cum am mai precizat, nu am apucat să 

studiez proiectul, dar chiar sunt interesată de acest lucru, tocmai pentru a putea încerca prin 
asociaţia şcolii „. să propună asociaţiei şcolii, poate putem să aplicăm şi noi. De ce nu? Numai 
că, repet, nu, nu ştiu sigur dacă pute1n, având în vedere că la noi urinează constituirea, sunt 
ultimii paşi„. sper ca da. 

Irina IONESCU: Ca să vă explic puţin cum merg lucrurile. „ Acest Regulament cadru va 
intra în aprobarea Consiliului Local, cel mai probabil la finalul lunii acesteia, cred eu. După care, 
se va publica un anunţ de participare. Nu, se va publica programul anual, cel care va conţine 
domeniile şi activităţile. Ele se regăsesc, repet şi în Regulamentul cadru, în Anexa 4 - termenii de 
referinţă - dar prin Programul anual vom aproba şi bugetul alocat pe tot anul şi sumele defalcate 
pe fiecare dintre domenii. Programul anual este deja aprobat, este publicat pe site. După ce 
publicăm, după ce aprobăm şi Regulamentul cadru, vom publica apelul de lansare, un anunţ de 
participare. Din momentul acela veţi avea 30 de zile pentru a depune propunerile de proiecte. 
Dacă sunt neclarităţi cu privire la documentaţie, în momentul în care trebuie să vă completaţi 
cererea de finanţare, aveţi prevăzute posibilităţi în regulament de a cere clarificări. Deci, ca să 
revin de fapt la întrebarea dvs„ eu estimez că undeva în luna aprilie, în prima parte a lunii aprilie 
probabil vom da drumul apelului de proiecte. 

Ligia PASCU-BEGALI: Mulţumesc. 
Irina IONESCU: Nu aveţi pentru ce. 
Cezar BAŞTIUREA: Un criteriu de eligibilitate din regulamentul nostru, articolul 8, punctul 

j), (litera j) există acolo "să aibă capacitatea economico-financiară''. Este vorba de solicitant. 
Asta se traduce cumva prin situaţiile financiare anuale aferente anului anterior depunerii cererii 
de finanţare nerambursabilă. Asta, mă rog, tradus cumva prin balanţa aferentă lunii decembrie a 
anului anterior depunerii cererii de finanţare. Dacă sunteţi, dacă vă constituiţi anul acesta, o să 
fie destul de dificil să se întâmple lucrul acesta. 

Ligia PASCU-BEGALI: Da. Deci e clar că o să„ picăm Da, oricum e bine de ştiut pentru 
anul viitor. Mulţumesc. 

Cezar BAŞTIUREA: Da da da ... cu plăcere, mulţumim şi noi. 
Olga HOLERGA: Bună ziua şi mă scuzaţi. Cum se aplică asta la persoane fizice? Bună ziua 

nu ştiu dacă m-a făcut auzită ... 
Irina IONESCU: V-aţi făcut auzită. O să o rog pe colega mea, Elena Buiculescu să vă 

răspundă. Mulţumesc. 

Olga HOLERGA: Mulţumesc. 
Elena BUICULESCU: Deci, în cazul persoanelor fizice, pentru a dovedi capacitatea 

economico-financiară, trebuie să aducă documente, precum un raport de activitate. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Persoana fizică nu are niciun raport de activitate. 
Elena BUICULESCU: Poate a mai depus la alte primării, a obţinut fmanţare, şi atunci, în 

raportul de activitate spune acest lucru, spune ce sumă a primit finanţare, cum a folosit-o ... 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Şi dacă nu a mai depus, înseamnă că intră în aceeaşi 

situaţie cu ONG-uri. 
Elena BUICULESCU: Da. 
Irina IONESCU: Traduce prin lipsă de experienţă. 
Olga HOLERGA: Şi nu poate fi probată altfel? Pentru altă experienţă, nu ştiu, profesională, 

angajat la altă firmă sau altceva? 
Irina IONESCU: Colegii dvs„. trebuie să dovediţi experienţa în domeniul respectiv. Dacă 

puteţi să o faceţi altfel, puteţi depune documente suplimentare pe care le apreciaţi oportune. 
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Olga HOLERCA: Ok, am înţeles, mulţumesc. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Experienţa poate fi luată în calcul şi în situaţia în care 

persoana fizică a făcut parte dintr-un grup informal ce a implementat un proiect la nivelul 
Primăriei Capitalei anul trecut, bineînţeles, în cadrul finanţării bugetare participative pentru 
tineret? 

Irina IONESCU: Elena ... 
Elena BUICULESCU: Din punctul meu de vedere, tot ce ţine de eligibilitate va fi apreciat 

de către comisie. Deci dvs. trebuie să citiţi cu mare atenţie criteriile de eligibilitate, documentele 
pe care trebuie să le depuneţi pentru a dovedi îndeplinirea acestor criterii, iar comisia de 
evaluare va aprecia dacă documentele pe care dvs. le depuneţi ... 

Victor Haralambie Alexandru POPA: După ... Din păcate, din experienţa pe care am avut-o 
la Sectorul 2, ceea ce face comisia de evaluare este una, iar ceea ce face comisia care decontează 
este alta. Sunt două lucruri diferite. Am primit de la comisia de evaluare un răspuns, răspuns care 
nu a fost întocmai cu comisia care a decontat. Deci degeaba este eligibil în faza de evaluare, 
când ... În faza de evaluare comisia are în componenţă consilieri locali şi vine în faza de 
implementare, iar la procedura de decont nu mai sunt consilieri locali. Ce să vezi? Este aparatul 
de specialitate care caută în acte şi vine cu legislaţia şi spune nu. Ce dacă evaluarea a zis da, noi 
suntem aparat de specialitate. 

Cezar BAŞTIUREA: Ce doriţi să insinuaţi, domnule Popa? 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Că între ... aşa cum am şi propus în celelalte rânduri, 

între comisia de evaluare şi comisia de monitorizare şi decontare ulterior a proiectului, nu există 
nicio relaţie, nu există comunicare, nu există punere de comun acord. Dacă comisia de evaluare a 
decis, proiectul este eligibil, cu cheltuieli, cu buget, cu linii bugetare, cu condiţii, cu obiective, cu 
tot ce scrie în proiect. .. Comisia de monitorizare, când vine vorba de decont, spune nu, nu e aşa! 
Ce dacă evaluarea a făcut asta? Noi facem conform legii. Repet, nu este o corelare a deciziilor. 
A, nu este o corelare la nivelul deciziilor între comisia de evaluare, care este alcătuită din 
consilieri locali, şi comisia de monitorizare şi decontare, care este alcătuită strict din personalul 
aparatului de specialitate al Sectorului 2, care ... 

Irina IONESCU· Îi induceţi puţin în eroare pe cei prezenţi! Comisiile de evaluare nu sunt 
constituite numai din consilieri locali. Sunt constituite din consilieri locali şi din reprezentanţi ai 
aparatului de specialitate sau instituţiilor subordonate Consiliului Local. Şi da, există colaborare. 
Iar nici eu nu înţeleg ce doriţi să insinuaţi, dar. ... 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Cu atât mai rău. Ceea ce îmi spuneţi acum înseamnă 
că este un regulament modificat faţă de anul 2019, în care subsemnatul, reprezentant al unui 
ONG, a trecut prin această situaţie. Comisia de evaluare a evaluat, comisia de monitorizare şi 
decontare a tăiat. 

Irina IONESCU: A tăiat pentru că probabil cheltuielile pe care le-aţi făcut nu au fost 
eligibile, sau ... poate ar trebui să spuneţi tot tabloul. .. Nu ar trebui să spuneţi că ... 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Comisia de evaluare atunci nu a evaluat cheltuieli 
eligibile? Nu le-a descoperit? Nu le-a identificat comisia de evaluare? Sau ele au fost identificate 
în momentul în care a ajuns la comisia de monitorizare? 

Irina IONESCU: Bun, haideţi să nu rămână cei prezenţi cu senzaţia că se întâmplă lucruri 
bizare. Nici gând. Deci dvs. când vă elaboraţi cererea de fmanţare şi completaţi bugetul, 
încadraţi nişte cheltuieli în anumite categorii. Da, categoriile eligibile, confonn anexei 1. 
Comisia de evaluare nu face decât să aprecieze dacă aceste cheltuieli sunt oportune sunt 
necesare, aşa cum dvs. le fundamentaţi, să vadă dacă sunt corelate cu activităţile pe care le aveţi, 
dacă sunt necesare pentru îndeplinirea activităţilor respective ş.a.m.d. În ceea ce priveşte 
documentele justificative pe care dvs. le aduceţi la finalul proiectului, odată cu raportul final de 
activitate şi financiar, pentru a demonstra cheltuielile pe care le-aţi tăcut, deja intervine o altă 
discuţie. Comisia de evaluare nu poate să ştie cu ce tipuri de documente justificative sau cum 
veţi încadra dvs. cheltuielile. Ei în momentul evaluării, dacă au văzut că aveţi cheltuieli încadrate 
bine la categoriile respective, că aţi spus că aveţi cinci topuri de hârtie şi închiriaţi o scenă, nu 
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ştiu, dau un exemplu şi este încadrată la închiriere, au apreciat că sunt corecte şi necesare pentrn 
desfăşurarea proiectului dvs. ţinând cont de activităţile pe care le-aţi prevăzut în cerere. Dar 
comisia de monitorizare urmăreşte într-adevăr, plecând de la bugetul aprobat de către comisia de 
evaluare, urmăreşte modul în care dvs. aţi realizat, desfăşurat acele cheltuieli. Nu uitaţi că sunt o 
... este un articol în regulament şi în contract care ne spune că autoritatea finanţatoare finanţează 
numai cheltuielile care ... da, o să caut acum sau dacă mă ajută colegii mei cu articolul ... imediat 
o să vă „. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Până căutaţi ... înseamnă că eu am fost unul dintre ... 
Irina IONESCU: Deci, este vorba despre ai1icolul 101. Da. Autoritatea finanţează numai 

cheltuielile care: se înscriu în categoria cheltuielilor eligibile conform anexei 1, au fost efectuate 
pentru activităţi dernlate pe perioada de desfăşurare a proiectului, după data semnării 

contractului. Da, au fost aprobate în buget. Sunt justificate prin documentele prevăzute în anexa 
3. Atenţie şi aici, da? Deci trebuie să aveţi documentele exact cum sunt ele prevăzute în anexa 3. 
Vi se cere acolo contract, proces verbal de recepţie ş.a.m.d. Dacă dvs. aţi făcut eventual... s-au 
întâmplat ... au fost situaţii în care au fost încadrate cheltuielile la membrii echipei de proiect şi la 
finalul finalului s-a dovedit că acele categorii au fost plătite pe onorarii sau mai ştiu eu ce 
altceva. Este evident că ... comisia de monitorizare nu putea să vi le valideze. E un exemplu. Nu 
ştiu care este speţa dvs. dar vă dau un exemplu. Nu aş vrea să-i induceţi în eroare pe cei prezenţi 
aducându-ne, adncându-ne într-o bulă din asta de ... mister care se întâmplă la Primăria Sectornlui 
2, pentrn că nu este aşa. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Şi ca să nu induc în eroare, am să menţionez că eu 
sunt singurnl nefericit sau singurul ghinionist în care şi după o scrisoare de clarificare în care mi 
se precizează că resursa umană, conform regulamentului din 2019, sunt obligat să o remunerez în 
baza unui acord de drepturi de autor, spunând clar în şedinţa publică că un club sportiv nu poate 
să facă... un instructor sportiv nu are cum să fie încadrat în baza unui contract. Am făcut 
contractele în baza dreptului de autor. Bineînţeles ... 

Irina IONESCU: Opriţi - vă puţin. Aţi făcut contract de drept de autor pentru instrnctor 
sportiv? 

Victor Haralambie Alexandru POPA: În baza răspunsului dat de către dvs. Semnat de către 
dvs .... 

Irina IONESCU: Mă ... mă scuzaţi, mă scuzaţi, mă scuzaţi ... 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Dunrnea ... Este dovada publică pe site. 
Irina IONESCU: În regulă. Bine, domnule Popa. 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Aveţi ... 
Irina IONESCU: Haideţi să ... Ok ... Spuneţi ce aveţi de spus ca să nu pară că ... vă rog 

continuaţi. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Da, continui ... În 2019 unde ... n-aţi... nici nu ştiu cum 
să calific. Nu aţi luat în considerare faptul că legea s-a modificat... Legea 69 se modificase şi 
contractele de activitate sportivă puteau sta la baza relaţiilor între clubul sportiv şi cei care unnau 
să presteze în cadrnl proiectului. Aţi elaborat un ghid în care prevederea era clară. Nu conta că e 
sport sau nu. Resursa umană se remunerează doar în baza legii dreptului de autor. Punct. Şi am 
făcut solicitare scrisă. 

Irina IONESCU: Este fals. Resursa umană nu se remunerează strict în baza drepturilor de 
autor. Fals ceea ce spuneţi şi induceţi în eroare pe cei prezenţi şi nu sunt de acord să continuăm 
această discuţie. Iertaţi-mă. Aş vrea să încheiem aici... 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Anul acesta nu mai există ... 
Irina IONESCU: Domnule Popa, iertaţi-mă. Eu am dreptul, conducând această şedinţă, să vă 

cenzurez discursul ... 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Sigur că da. Aveţi dreptul să-mi închideţi şi 

microfonul. 
Irina IONESCU: Dacă dvs .... 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Aşa cum s-a mai întâmplat ... 
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Irina IONESCU: ... dacă dvs. nu sunteţi în subiectul acestei întâlniri. Vă rog sa 1m1 
comunicaţi dacă mai aveţi propuneri de îmbunătăţire a documentului aflat în discuţia noastră 

astăzi. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Sunt obişnuit cu metodele dvs. de lucru ... 
Irina IONESCU: Domnule Popa, vă rog ... 
Victor Haralambie Alexandru POPA: ... să-mi închideţi microfonul. 
Irina IONESCU: Vă rog. Mai devreme mi-aţi spus că trebuie să răspund cu infirmare sau 

confirmare. Vă rog şi eu să îmi spuneţi dacă mai aveţi să ne comunicaţi ceva legat de această 
dezbatere. 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Eu am crezut că eu pun întrebările. 
Irina IONESCU: Şi eu v-am spus. Vă rog să îmi spuneţi dacă mai aveţi ceva legat de 

dezbatere, de document. D-na Ligia ne-a ridicat mâna . Putem să o lăsăm pe dumneaei până vă 
adunaţi dvs. gândurile şi puteţi să reveniţi ulterior. Sunteţi de acord? 

Victor Haralambie Alexandru POPA: Da, vă rog ... o rog pe doamnă să vă ... 
Irina IONESCU: Vă rog! Vă rugăm, doamnă! 
Ligia PASCU-BEGAL!: Mă scuzaţi ... Aş fi vrut să vă rog, dacă tot este vorba de acest 

regulament... oare nu s-ar putea modifica astfel încât să poată intra şi asociaţiile nou înfiinţate, 
adică în sensul că situaţia ... acolo unde, la punctul opt, cum ni s-a precizat, să fie eliminat, astfel 
încât să putem să participăm şi no i, cei care ne înfiinţăm anul acesta ca şi asociaţie. Mă refer. .. 

Irina IONESCU: O să analizăm. Am reţinut, am reţinut propunerea. O să analizăm, să 
vedem. 

Ligia PASCU-BEGALI: Mulţumesc mult de tot, pentru că dorinţa la noi există ş i am fi vrnt 
cumva să începem de undeva, să zic aşa. Mulţumesc. 

Irina IONESCU: Am înţeles. Mulţumim frumos! Bun. Dl. Popa, v-aţi repliat pe subiect? 
Victor Haralambie Alexandru POPA: Da, şi am menţionat înainte de intervenţie că îmi 

rezerv dreptul de a vă trimite în scris, eventual după ce mai dau o lectură asupra documentului pe 
care l-am primit, cele pe care nu le-am menţionat în şedinţă. Mulţumesc ! 

Irina IONESCU: Perfect. Şi noi vă mulţumim! Bun, dacă nu mai este cineva care doreşte să 
intervină ... Bun, dacă nu mai este nimeni, vă mulţumim mult de tot! Îmi pare rău că dezbaterea, 
mă rog, a fost mai puţin pe subiectul nostru. Noi suntem aici. Ştiţi unde ne găsiţi. Serviciul de 
relaţii cu societatea civilă şi mediul de afaceri. A veţi pe site datele de contact, aveţi secţiunea de 
finanţări nerambursabile pe site, unde găsiţi arhiva anilor precedenţi. Puteţi regăsi acolo 
documentaţia de prezentare şi elaborare a propunerilor de proiecte. Vorbesc despre 
Regulamentul cadru din fiecare an. Cel de anul acesta, îl găsiţi în transparenţă decizională, încă. 
Puteţi, cum aţi spus, să vedeţi, să consultaţi listele participanţilor din anii trecuţi. De anul acesta, 
puteţi să unnăriţi în raportul final, proiectele derulate anul trecut, în termeni de, mă rog, în 
termeni mai detaliaţi. A veţi informaţii legate de obiectivele proiectelor şi rezultatele lor, despre 
sumele contractate, sumele decontate. Cam atât pot eu să vă spun. Repet, suntem deschişi, vă 

ascultăm, stăm de vorbă oricând aveţi propuneri, vă aşteptăm cu plăce e. Vă mulţumesc mult de 
tot pentru prezenţă, tuturor şi sănătate multă! 
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